
P R O T O K Ó Ł 
z wspólnego  posiedzenia Komisji BudŜetu, Spraw Gospodarczych i 

Rolnictwa  oraz Komisji Oświaty, Kultury, Ochrony Środowiska  
i Spraw Społecznych  

w dniu 23  kwietnia  2009 roku. 
 

Obecni członkowie  Komisji wg załączonych  list  obecności. 
W zebraniu uczestniczyli : Przewodniczący  Rady Gminy p. Marek Patkowski  ,  Wójt  
Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy p. Teresa  Maksymiuk,  
 
 Przewodniczący Komisji  BudŜetu p. Grzegorz Domański  otworzył zebranie, powitał 
wszystkich  przybyłych. 
Przedstawił proponowany porządek obrad, który został zaakceptowany: 

1. Omówienie kosztów  budowy wodociągu  i sposobu realizacji 
2. Propozycje  zmiany  budŜetu gminy na 2009 rok. 
3. Opłata za Przedszkole 
4. Sprawy bieŜące. 

 
 
Wójt Gminy – chciałbym by jak najwięcej osób  zapoznało się z moŜliwością  budowy 
wodociągu ze środków PROW. 
Przygotowaliśmy zestawienie  budowy etapowej  - podział na 3 etapy – zestawienie kosztów 
poszczególnych etapów stanowi załącznik do protokołu. 
Planujemy pokrycie kosztów kredytem. 
By wystąpić z wnioskiem do PROW na najbliŜszej sesji musimy wprowadzić tą inwestycję do 
budŜetu gminy. 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz – omówiła zasady finansowania przez PROW. 
Zwrot 75% kosztów kwalifikowanych, są to koszty budowy bez budowy przyłączy. 
Kosztem  niekwalifikowany jest równieŜ VAT, nie moŜemy go odzyskać z Urzędu 
Skarbowego  więc to podraŜa nasz koszt własny. Mogą odzyskać Ci co  są płatnikami VAT i 
prowadzą sprzedaŜ kwalifikowaną. 
 
Pan Sławomir Ilczuk  - jeŜeli przejęlibyśmy wodociągi to moglibyśmy odzyskać VAT?, 
więc czy nie  warto byłoby stworzyć nam tej gospodarki komunalnej? 
 
Skarbnik Gminy – inwestorem budowy jest Wójt Gminy. 
 
Wójt Gminy – jesteśmy teŜ związani czasowo, gdyŜ nabór wniosków został juŜ ogłoszony. 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz – wnioski najpóźniej naleŜy złoŜyć do 5 czerwca br. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – wiec juŜ do 5 czerwca naleŜałoby zarejestrować 
gospodarstwo komunalne i przekazać  środki. 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz – z racji kosztów podzieliliśmy tą inwestycję na 3 etapy, do PROW 
moŜemy wystąpić tylko z 2 etapami gdyŜ PROW  daje  nie więcej  niŜ 4 mln. zł. , więc 3 etap 
nam pozostaje. 
 



Przedstawiła koszty budowy poszczególnych etapów. 
I etap – 3 287 269,89 zł. 
II etap – 3 011 148,75 zł. 
 
Wójt Gminy – koszt przyłącza w Walinnie wychodzi 7.500 zł. – jest to wartość kosztorysowa, 
jeŜeli podamy  mieszkańcom taką kwotę to  zrezygnują. 
Całkowity koszt budowy -  6 298 418,64 zł.  
Dotacja PROW 3 204 422,31 zł., BudŜet Gminy – 3 093 996,33 zł.-  są to potęŜne kwoty. 
Wniosek do RPO  został złoŜony i leŜy – czeka. 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz – do RPO trzeba składać  od nowa, naleŜy teŜ przygotować 
studium wykonalności. 
Wnioski do RPO składa się co roku, ale boimy się, Ŝe pozwolenie na Wólkę Komarowską 
straci waŜność. 
 
Wójt Gminy – skupiamy się na 2 etapach. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – jak to będzie wyglądało w budŜecie? 
 
Skarbnik Gminy – by wprowadzić ta inwestycję brakuje nam 407 tys. zł. a w roku przyszłym 
805 tys.zł. 
 
Przewodniczący Komisji – propozycja – skąd na to środki? 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz  - wydatkowanie środków  będzie dopiero w roku przyszłym. 
 
Skarbnik Gminy – proponujemy kredyt i musimy wprowadzić to juŜ na najbliŜszej sesji. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – jaka będzie polityka gminy jeśli chodzi o wpłaty od mieszkańców , 
jak to będzie kwota?. 
 
Wójt Gminy – uwaŜam, Ŝe trzeba przyjąć 2 tys. zł. 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz – w I etapie – byłaby to kwota 94 tys. zł.  a w II – 168 tys. zł. 
łącznie – 262 tys. zł. 
 
Pan Zbigniew Łukaszuk – czy na spotkaniu z sołtysami -  sołtysi wyraŜali na to zgodę? 
 
Wójt Gminy – tak, przyjmowali to jako kwoty realne. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – termin  dokonania wpłat? 
 
Pani ElŜbieta Zienkiewicz -  jak będziemy mieli zapewnione  środki , będziemy przyjmowali 
wpłaty. 
 
Przewodniczący Komisji – przy zawieraniu umów z rolnikami podać  koszt rzeczywisty 
przyłącza. 
 
Wójt Gminy – chciałbym  by radni mieli świadomość kredytu – będą to duŜe kwoty. 
 



Pan Andrzej Romaniuk – co do wpłat od mieszkańców – nauczeni doświadczeniem zróbmy to 
w taki sposób by wpłacili wszyscy. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – na ile lat planowany jest ten kredyt ? 
 
Skarbnik Gminy – na 5 lat. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – o ten wodociąg walczymy juŜ od kilku lat i trudno jest zatrzymać 
coś, na co czekają ludzie. 
 
Wójt Gminy – chcę uświadomić radnym , Ŝe naszym celem nie jest  doprowadzić  do 
upadłości gminy  poprzez jej  zadłuŜenie. Na pewno będzie spowolnienie innych inwestycji, 
mniejsze środki będą teŜ  na nie przeznaczane. 
 
Pan Andrzej Romaniuk -  po przetargu koszty przyłączy będą na pewno niŜsze. 
 
 Za przyjęciem  do realizacji wodociągu  w przedstawionych kosztach głosowano: 9 
za, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Wójt Gminy – w planie budŜetu mamy przeznaczone  230 tys. zł.  na remonty dróg z tego  
100 tys. zł. na asfalt w Walinnie – chciałbym tą Walinnę zakończyć w  bieŜącym roku ale  
wykonanie asfaltu planuję w terminie późniejszym – miesiąc wrzesień. 
Chciałbym porozmawiać o remontach dróg gminnych. 
Drogi gruntowe – na ŜuŜel juŜ wydaliśmy 60 tys. zł. więc pozostało nam 70 tys. zł. 
Planuję: 
Przegaliny DuŜe – Tryb – 1,5 km. 
Kolembrody -  od Magra do Cioka – 1 km. 
Kolembrody – droga do Romaniuka – 900mb 
Przegaliny DuŜe – Miodowa – 300 mb. 
Woroniec – 300mb. 
Wólka Komarowska – do  radnego Szczęśniaka – ok. 400mb. 
Wywóz piaskiem – będzie ze  Ŝwirowni w śeliźnie – na piasek planujemy 15 tys. zł. 
Brzozowy Kąt – droga do Cybulskiego – 300mb, i do Kiryczuka – 300mb – tam planujemy 
ŜuŜel. 
Do Przegalin Małych teŜ potrzebny jest 1 skład ŜuŜlu. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – chcielibyśmy wiedzieć gdzie poszło te 60 tys. zł.? 
 
Pan Mirosław Olszewski – zakupiony był ŜuŜel -  20 ton  oraz  kruszywo  280 ton– 
jednakowa cena. 
Przedstawił  ile  i na jaką drogę poszło – załącznik do protokołu.  
 
Pan Andrzej Romaniuk – znowu na Kolembrody planowane było duŜo a poszło niewiele. 
 
Wójt Gminy – remonty dróg nie są  zakończone. 
 
Pani Joanna Krupska – czy przy remontach dróg ŜuŜel będzie sypany na  dziury z  wodą czy 
będzie  robiona podsypka? 
 



Wójt Gminy -  na niektórych drogach będzie podsypka, na tych rogach gdzie jest równo 
podsypek nie będzie. 
Na równiarkę  potrzebujemy ok. 10 tys.zł. 
Realizacje tych remontów zacząłbym od Przegalin DuŜych i Kolembród 
Ogólnie  licząc  byłoby to ok. 4 km dróg i zjazdy. 
 
Pani Joanna Krupska – zjazd z drogi na granicy Przegaliny DuŜe – śelizna? 
 
Wójt Gminy – moŜna zrobić go piaskiem. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – niektóre drogi gruntowe są szerokie – czy będą robione na całej 
szerokości? 
 
Wójt Gminy – zrobimy równiarka 4 m i tak będzie wysypywane a potem i tak to się rozsunie. 
 
Pan Mirosław Olszewski – przeliczając będzie potrzebowali ok. 4 tys. ton kamienia 
 
Wójt Gminy -  no i ze 12 składów na  uzupełnienie tj. ok. 300 ton. 
 
Pan Mirosław Olszewski -  z ofert ceny wahają się w granicach 58- 66 zł. 
 
Skarbnik Gminy – przeliczając potrzeba będzie ok. 185 tys. zł.  – planujemy pokrycie  z 
wolnych środków.  
 
Wójt Gminy : z tych pieniędzy  wykonalibyśmy: 
- Przegaliny DuŜe – Tryb i ul. Miodowa, 
-  Wólka Komarowka – do radnego Szczęśniaka, 
-  zjazdy Derewiczna i Przegaliny Małe, oraz na granicy Przegaliny DuŜe – śelizna 
Ciąg drogowy – 4 100 mb. 
Na remonty dróg potrzebujemy więc 265 tys. zł. plus równiarka. 
 
 Za przeznaczeniem  w budŜecie na remonty dróg  gruntowych kwoty 265 tys. zł. 
głosowano: 8 za / nieobecny  Zbigniew Łukaszuk/. 
 
Wójt Gminy – gospodarka komunalna -  naleŜy zwiększyć środki na remont budynku w 
Derewicznej, nie była tam planowana wymiana instalacji elektrycznej oraz malowanie sali  
a zostało to wykonane. Zrezygnowałem z co. będą tam nagrzewnice elektryczne – koszt  
9 tys. zł. z wykonaniem. Będzie brakowało środków na malowanie. 
Przygotowałem kosztorys obejmujący przetarcie tynków i malowanie – 11 400 zł. 
592 m2  do pomalowania. 
Czynem społecznym tego nie wykonamy, potrzebne są  rusztowania. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – uwaŜam, Ŝe cena nie jest niska. 
 
Wójt Gminy – niezaleŜnie od tego, kto miałby to wykonywać  to mamy przybliŜoną cenę i 
taką naleŜałoby zabezpieczyć  w budŜecie .  Kosztorysy  przygotował p. Olczuk, ale nie 
znaczy to, Ŝe ma te prace wykonać, po prostu mamy koszty  prac i do nich moŜemy się 
przymierzać. 
Zrodziła się teŜ potrzeba przemurowania komina w  budynku przy ul. Ks. J. Rudnickiego  
gdyŜ dziury prześwitują na zewnątrz. No i przy okazji naleŜałoby zrobić tą ścianę 



- kosztorys 18 900 zł. Zrobiony by został szczyt, wymienione 2 okna, no i drzwi  do 
pomieszczenia z maglem. 
Co do komina mamy zalecenia kominiarskie  no i uwaŜam, Ŝe jest taka  konieczność. 
Mam teŜ kosztorys na remont budynku remizy OSP w śeliźnie / wymiana okien, drzwi 
zewnętrznych, pomalowanie w środku /  - kwota 39 507 zł. 
 
Pani Monika Piątkowska  - temat remontu remizy przewija się do 2005 roku i ciągle jest 
odkładany na potem. Mieszkańcy wsi ciągle upominają się o remont tego budynku, gdyŜ stoi 
on w  środku wsi i straszy wyglądem szczególnie  od  strony łąk, tak okna powypadały juŜ z 
ramami i pozasłaniane są róŜnymi szmatami.  Sołtys zgłaszał ten problem  juŜ kilkakrotnie ale 
nic nie było dotychczas tam robione. Stan tej naszej remizy jest najgorszy w porównaniu do 
remiz i w innych miejscowościach. 
Prosiłabym o zrealizowanie tego remontu w roku bieŜącym, gdyŜ budynek ten jest bardzo 
potrzebny mieszkańcom naszej wsi   a tak  tylko stoi  pusty i  nadal niszczeje. 
Problem ten nie powstał dzisiaj, uwaŜam jednak, Ŝe dalej nie ma co z  tym czekać.  
 
Wójt Gminy – na remonty straŜnic ponosimy pieniądze ale w śeliźnie rzeczywiście nie było 
nic robione. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – wszędzie zaczynało się od czynów  społecznych, a okna teŜ 
przecieŜ nie muszą być plastikowe, moŜe  zrobić je stolarz.  
W jednej wsi mieszkańcy robią duŜo w czynie społecznym  a w innej wszystko chcą  mieć 
gotowe. Trzeba to zrobić  ale waŜne teŜ są koszty. 
 
Pan Grzegorz Domański – jestem za wymianą okien plus środki na farbę. 
 
Pani Monika Piątkowska – moim zdaniem za te 39 tys. zł. firma  wykonałaby więcej pracy. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – wystąpić  o oferty na wymianę okien  do innych firm  i do tematu 
wrócimy na następnej sesji Rady Gminy. 
 
Pan Grzegorz Domański -  remont budynku  w Derewicznej trzeba skończyć ale  naleŜy 
szukać tańszego wykonawcy. 
Proponowałbym teŜ by w budynku przy ul. Ks. J. Rudnickiego zrobić tylko komin  a potem 
wykonać obie ściany  jednocześnie. 
 
Wójt Gminy – chodzi o to, Ŝe komin jest w  ścianie  a rusztowania trzeba będzie i tak stawić. 
 
Pan Grzegorz Domański –  głosujemy:  - za  remontem tylko komina -  5za. 
 
Pani Joanna Krupska – uwaŜam, Ŝe remont komina będzie kosztował ok.1 tys. zł. więc 
głosowałem za, ile będzie kosztował ten komin? 
 
Wójt Gminy – po rozmowie z Olczukiem – koszt remontu  komina  wyceniony jest na  
3 tys. zł. 
 
Pan Grzegorz Domański -  głosujemy – za remontem 2 ścian budynku przy  
ul. Ks.J. Rudnickiego plus komin :  3za, 4 przeciw,  2 wstrzymało się od głosu. 
 
Wójt Gminy – więc robimy tylko komin – zabezpieczmy w budŜecie  środki na komin  



– 3 tys. zł. plus  środki na straŜackie przeglądy budynków  - 3 tys. zł. 
 
Wójt Gminy -  Derewiczna – potrzeba 21 500 zł. , 10 tys. zł. na instalacje elektryczną  
i 11 500 zł. na malowanie. Instalacja została juŜ wykonana więc nie mamy środków na kostkę 
na chodnik. 
 
Pani Joanna Krupska - uciąć 1 500 zł. i za 20 tys. zł. -  zaplanować wykonanie całości  
planowanych prac. 
 
Za  ujęciem  kwoty 20 tys. zł. na  wykonanie całości remontu budynku w Derewicznej  
głosowano: 5za, 1 przeciw, 4 wstrzymało się od głosu. 
 
Pan Grzegorz Domański – proponuję przyjąć  kwotę 30 tys. zł.  na remont remizy OSP w 
śeliźnie – głosowano: 8 za. 
 
Wójt Gminy – na OSP Kolembrody na ubikację  mamy 5 tys. zł., na OSP Brzozowy Kąt  
- 2 tys. zł. Na Seminarium straŜackie – 1 200 zł. 
Komarówka Podl. – płytki i drzwi wejściowe-  dołoŜyć im trzeba 20 tys. zł. 
oraz 7 tys. zł. na  sprawy związane z uroczystościami  jubileuszowymi. 
 
Skarbnik Gminy – na straŜe  więc ujmiemy 28 200 zł. – z rezerwy Wójta Gminy. 
Wydanie gazetki – promocja gminy – 16 tys. zł. 
 
Wójt Gminy – planuje przygotowanie takiego opracowania – 20 lat samorządności – koszt  
3 500 zł. 
 
Skarbnik Gminy – gazetka za 2 kwartały plus opracowanie  łącznie 10 tys. zł. dołoŜyć. 
Dla GOPS -  7 120 zł. 
 
Wójt Gminy – musimy dołoŜyć dla warsztatu – na dodatkową wentylację i odgrzybienie. 
 
Skarbnik Gminy -  sumując : na straŜe 28 200 zł.,  na promocje gminy – 10 tys. zł., GOPS – 
7 120 zł.,  oraz dla szkół – 1 tys. zł. – na najlepszego ucznia. 
 
Wójt Gminy -  monitoring  wysypiska  plus program ochrony środowiska – 14 500 zł. 
Monitoring – to obowiązek,  obowiązkiem tez jest opracowanie  programu ochrony 
środowiska i utylizacji azbestu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy -  na sesji padł wniosek o  wprowadzenie imiennego 
głosowanie -  koszt  systemu  30-40 tys. zł. 
 
Pan Krzysztof Kalinowski – jest rozporządzenie w sprawie zakresu czasu , sposobu oraz 
warunków prowadzenia monitoringu składowisk odpadów. 
Ścieki – rozporządzenie w sprawie warunków jakie naleŜy spełniać przy wprowadzaniu 
ścieków do wód lub ziemi. 
Azbest -  nie mamy programu usuwania azbestu – musimy opracować program ochrony 
środowiska łącznie z usuwaniem azbestu. 
 
Skarbnik Gminy – sumując – z wolnych środków  pokryjemy : 
- na remonty dróg 185 tys. zł., 



- remont budynku w Derewicznej 20 tys. zł., 
- komin  budynku przy ul. Ks. J. Rudnickiego – 3 tys. zł. 
- przeglądy straŜackie – 3 tys. zł., 
- remont remizy  OSP w śeliźnie – 30 tys. zł. 
Z rezerwy   zaś: 
- 28 200 zł. na straŜe  / Kolembrody 5 tys. zł., Brzozowy Kąt 2 tys. zł./. 
- promocja gminy – 10 tys. zł., 
-  Warsztat Terapii Zajęciowej -  7 120 zł., 
- nagrody dla najlepszych uczniów – 1 tys. zł., 
- 14 500 zł. na gospodarkę komunalną, 
- na wybory  wprowadzimy  5 300 zł., 
-  oraz na zadanie powiatu realizowane przez GOPS. - 4 700 zł. 
 
 Za przedstawioną propozycją zmian głosowano: 9 za, 1 wstrzymał się od głosu. 
 
Skarbnik Gminy – będą teŜ przesunięcia pomiędzy paragrafami w ramach posiadanych 
środków. 
 
Pan Grzegorz Domański – byliśmy w  tym naszym budynku w Przegalinach Małych, 
uwaŜam, Ŝe sprawa z p. Lutowskim nie ma przyszłości, trzeba podjąć decyzję , wypowiedzieć 
im tą umowę by dzieciaki te mogły w terminie pójść  do innej szkoły. 
UwaŜam, Ŝe zrobił tam większą szkodę niŜ zysk. 
 
Wójt Gminy – proponowałbym by  Komisja Oświaty zajęła się tym tematem. 
Umowę wypowiemy z końcem roku. 
 
 Za wypowiedzeniem umowy  najmu lokalu p. Lutowskiemu głosowano: 7za, 
2 wstrzymało się od głosu. 
 
Pani Maria Sokołowska – sprawa opłaty czesnego w Przedszkolu – dlaczego  uwaŜacie 
Państwo, Ŝe powinno być podwyŜszone? 
 
Pani Joanna Krupska -  gmina dopłaca do minimum programowego w Przedszkolu, 
Przedszkole u nas funkcjonuje 8 godzin – a gmina winna zapewnić 5 godzin . 
 
Pan Andrzej Romaniuk -  na jakiej podstawie pobieramy czesne? 
 
Pani Maria Sokołowska -  czesne u nas wynosi 55 zł. plus koszty wyŜywienia. 
Podstawa programowa winna być realizowana w ciągu 5 godzin ale czy u nas tak jest? 
Ustawa określa, Ŝe czas na realizację minimum programowego nie moŜe być krótszy niŜ 
5 godzin a opłatę  moŜemy pobierać tylko za  konkretne świadczenia przekraczające czas 
realizacji minimum programowego. 
 
Pan Wiesław Ilczuk – nasza uchwała w sprawie opłaty stałej za przedszkole jest stara  i 
nadzór do tego nie wraca. Obecnie  nadzór uchyla uchwały , jest wykładnia naszego nadzoru 
w tym temacie. 
NaleŜałoby poprosić Panią Dyrektor i ustalić w jakich godzinach realizowanie jest  w naszym 
Przedszkolu minimum programowe . 
 



Czas  na realizacje minimum programowego nie moŜe być krótszy niŜ 5 godzin i moŜemy  
załoŜyć, Ŝe nasze dzieci realizują to minimum w ciągu  5 godzin a w Przedszkolu pozostają 8 
godzin. Średnio godzina   plus narzuty  wychodzi  u nas  32,19 zł. 
przyjmując na  25 uczniów na 1 ucznia za 1 godzinę wychodzi 1,29 zł.  czyli 3 x 1,29 x 22 dni  
wychodzi 85,14 zł.  czyli  więcej niŜ wynosi czesne w naszym Przedszkolu. 
Rada Gminy moŜe ustalić odpłatność za godzinę opieki, ale nie  więcej niŜ ona faktycznie  
wynosi. Dyrektor  Przedszkola  zawierałby umowę z rodzicami na ilość godzin pobytu 
dziecka w Przedszkolu,  oraz warunki jego pobytu,  więc nie wiadomo ile tych dzieciaków 
pozostałoby nam na te 3 godziny a przecieŜ  opiekę musielibyśmy im i tak  zapewnić , 
uwaŜam, Ŝe przeliczając w ten sposób zamiast zyskać byśmy stracili. 
Prosiłbym by nie zaczepiać tego tematu gdyŜ   wojewodowie uchylają uchwały  Rady Gminy 
i jest z tym duŜo problemów. 
 
Pani Joanna Krupska – czy w naszym Przedszkolu prowadzone są zajęcia dodatkowe? 
 
Pan Wiesław Ilczuk -  tak  - rytmika i  rodzice za to płacą. 
 
Pani Maria Sokołowska -  opłata za Przedszkole dla rodzica to nie tylko te 55 zł. ale tez i 
koszty wyŜywienia – łącznie  wychodzi to w granicach 130 zł.. 
UwaŜam, Ŝe nie powinniśmy zamykać dzieciom drogi do edukacji. 
 
Pani Joanna Krupska – przytoczę treść pewnej opinii -  Przedszkole nie jest placówką 
opiekuńczo-wychowawczą  więc nie jest  zadaniem obowiązkowym gminy. 
 
Wójt Gminy – Przedszkole działa u nas dobrze więc tego nie psujmy. 
 
Pani Joanna Krupska – na posiedzeniu Komisji Oświatowej i BudŜetowej gdy rozmawialiśmy 
o podwyŜszeniu czesnego sam Pan Wójt powiedział, Ŝe podwyŜka  czesnego  zrekompensuje 
niejako utworzenie 3 oddziału w Przedszkolu. 
 
Wójt Gminy – tak mówiłem ale skoro takie są przepisy prawne . 
 
Pan Wiesław Ilczuk – przedstawił wnioski organu nadzoru. 
Nikt nie mówi, Ŝe nie moŜemy ustalić opłaty za czas opieki ale uwaŜam, Ŝe  zamiast zyskać – 
stracimy. 
Przegłosowana została podwyŜka czesnego, gdyŜ wówczas nie chcieliście  Państwo przyjąć 
mojego wyjaśnienia 
 
 Za pozostawieniem opłaty  stałej za Przedszkole w dotychczasowej wysokości  
głosowano:  7za, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
 
Pani Maria Sokołowska – na posiedzeniu Komisji Oświaty  poruszyliśmy temat pokrycia 
kosztów szczepionki HPV , chciałabym usłyszeć co Państwo sądzicie na ten temat, no i  
pytanie do Pana Wójta – czy są środki na ten cel? 
 
Wójt Gminy – środków na ten cel nie planowaliśmy, lekarzem nie jestem ale sceptycznie 
podchodzę do sprawy. 
 
Pan Andrzej Romaniuk – temat jest bardzo obszerny i trudny. 
 



Skarbnik Gminy – w grę wchodziłaby kwota 250 tys. zł. rocznie. 
 
 Za  dalszym zajmowaniem się tematem  pokrycia kosztów szczepionki HPV 
głosowano:  0 za, 2 przeciw, 8  wstrzymało się od głosu. 
 
Pani Joanna Krupska -  proponuję by na ten cel przeznaczyć środki z naszych diet – 
zrezygnujmy  z diet do końca br. 
 
Pani Maria Sokołowska –    skierowano do mnie zapytanie -  dlaczego nauczycielom   zwraca 
się koszty co drugiej delegacji ,  czy dla radnych płacona jest co druga dieta? 
 
Wójt Gminy – jest to bezprawne, nie ma uzasadnienia w prawie, uwaŜam, Ŝe jest to tylko 
wewnętrzna umowa  2 osób. 
 
Funkcjonowanie Zespołu Szkół Samorządowych -  czy jest  dobre , czy da się uzdrowić  to 
działanie, chodzą słuchy, Ŝe źle to  działa -  chodzi o rozdzielenie tych szkół – tak jak było 
kiedyś. 
W kaŜdej szkole byłby 1 dyrektor, zlikwidowany zostałby etat dyrektora Zespołu , 
- jednoosobowa odpowiedzialność dyrektora za swoją placówkę, 
- zagroŜeniem byłoby zatrudnienie nauczyciela i pracowników administracji – nie byłoby 
przymusu zatrudnienia nauczyciela, który niemiałby pełnego etatu w danej szkole. 
Dyrektorowi cięŜko jest to wszystko ogarnąć -3  szkoły plus księgowość w Urzędzie Gminy. 
Obecnie dyrektor ponosi odpowiedzialność  za budŜet wszystkich szkół. 
 
Pan Sławomir Ilczuk – uwaŜam, Ŝe naleŜy  rozmawiać, duŜo zaleŜy od ustaleń pomiędzy  
głównym dyrektorem a wicedyrektorami – główny dyrektor powinien być tylko menadŜerem  
a wicedyrektor przejąć resztę  zadań. 
Zespół zaczął działać więc naleŜałoby przyjrzeć się dokładnie  jak to funkcjonuje , nie robić 
niczego pochopnie . 
 
Pan Andrzej Romaniuk – byłem za powołaniem tego tworu i jednym z najwaŜniejszych 
powodów   utworzenia go była  chęć  utrzymania LO, a teraz my utrzymujemy LO  a co na to 
nasza młodzieŜ?  Stworzyliśmy coś, co moŜe i nie najlepiej funkcjonuje ale do momentu 
przejęcia majątku z Powiatu nie podniosę ręki  za rozwiązaniem  tego Zespołu. 
UwaŜam, Ŝe przy Zespole Szkół to  przynajmniej 1 klasa LO będzie  a jak to rozłączymy to 
moŜe jej nie być. 
 
Wójt Gminy – damy inwentaryzację  mienia  ruchomego i Powiat podejdzie do tematu. 
 
Pani Maria  Sokołowska – uzupełnienie  zatrudnienia to tylko dobra wola wielu ludzi. 
Co z podwyŜką wynagrodzenia dla administracji szkół? 
Zabezpieczenie placu zabaw przedszkola – funkcjonuje to juŜ od roku  i nic w tym temacie 
nie zostało  zrobione. 
 
Wójt Gminy – rozmawiałem o tym z Panią dyrektor , uwaŜam, Ŝe temat  rozwiąŜe. 
 
Pan Grzegorz Domański – czy Powiat występował o dofinansowanie pływalni w Radzyniu 
Podl.? 
 
Wójt Gminy – Ŝadnego pisma do nas na ten temat nie było. 



Pan Sławomir ILczuk – wracając do Zespołu Szkół  to w czym jest problem – czy w nazwie?, 
czy nie da się tego uzdrowić bez  rozwiązywania, czy księgowości nie da się przenieść do 
szkoły. 
 
Pani Maria Sokołowska –do tematu jeszcze wrócimy. 
 
Wójt Gminy – mija termin obowiązywania poprzedniej uchwały w sprawie ustalenia ceny 
wody – Parczew proponuje utrzymanie  dotychczasowej stawki. 
Projekt uchwały  przedstawimy na najbliŜszej sesji Rady Gminy. 
 
 Na tym protokół  zakończono i podpisano. 
 
 
 Protokolant      Przewodniczący Komisji 
 
          Wiesława Troć                  Grzegorz Domański 


